
    
                                                                                             19. december 2017 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

 

Hvilke målsætninger har Naalakkersuisut i forbindelse med, at komme over vore mangeårige 

indhandlingsproblemer herunder ikke mindst de aktuelle indhandlingsproblemer i 

Kangaatsiaq´s bygder? 

(Medlem af Inatsisartut, Nikkulaat Jeremiassen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Lige siden jeg blev medlem af Inatsisartut, har jeg ganske utrætteligt og måske til gene for nogen, 

påpeget de utilfredsstillende forhold, som der er bestemte steder, omkring forbedring af fiskernes 

vilkår, ja, det er så grelt, at der visse steder er indhandlingsbegrænsninger hele året rundt. Når så 

indhandlingen i Kangaatsiaq lukker ned, så må fiskerne selv transportere fisken uden, at modtage 

nogen form for tilskud til transporten. 

 

Det er derfor på høje tide, at få oplyst fra Naalakkersuisut, om der er vilje til en imødegåelse af, at 

få afhjulpet situationen og jeg ved i denne forbindelse – hvilket jeg konstant bliver påmindet – at 

udefrakommende fiskere ikke må indhandle. Men jeg vil heller ikke konstant lade som, at jeg er 

blind overfor det der sker, og jeg har da også adskillige gange påpeget disse skævheder, men 

tingene har ikke rykket sig en millimeter i de sidste 5 år – kort sagt er der ikke sket tiltag, som kan 

medvirke til en forøgelse af indhandlingskapaciteten i de sidste mange år. 

 

Jeg ønsker, at få svar på min henvendelse indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


